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REFERAT SOKNERÅDSMØTE 

 GLOPPEN SOKN  
Onsdag 15. mars 2023  E-postmøte 

 

Deltok : Vidar Bjotveit, Oddvar Bjørlo, Arne Høyland, Laila Bergheim Ommedal, Bjørn Aurlien,  

Oddhild Almenning Voll, Åslaug Haugset, Eivind Nilsen og Berit Aasebø Hauge  

 

VEDTAKSSAKER 

Sak  15/23   Orgelet i Gimmestad kyrkje 

Anders Rinde har teke kontakt med soknerådet. 

Orgelet i Gimmestad treng sårt til reparasjon/renovering. Dei siste par åra verkar det som forfallet 
har akselerert. Allereie i 1992 laga Stein-Johannes Kolnes (mykje brukt av Riksantikvaren som 
orgelsakkunnig) ein rapport om orgelet i Gimmestad. Rapporten var tinga av Gimmestad sokneråd. 
Rapporten konkluderte med at spelepulten, som allereie då skranta litt, ville vere utsliten etter 15 år. 
I dag, 30 år etter, er det lett å konstatere at spelepulten har tent si levetid, og vil kreve store og 
kostbare reparasjonar. 
 
Men før  vi konkluderer med kva som skal/bør gjerast, vil det vere tenleg med ein orgelkomite som i 
samråd med t.d. orgelbyggar Matthias Becker, som har hatt stemming og nokre små reparasjonar på 
orgelet i seinare år, kan finne fram til dei beste alternativa, samt greie ut finansiering, organisere evt 
dugnadsinnsats mm. 
 
Underteikna foreslår derfor at soknerådet i første omgong vel ein komite på t.d. tre personar til å 
arbeide med dette. 
Seianare, om det skulle vere ynskjeleg, kan komiteen utvidast. 
 
Kantor Dorothee Raschwitz er eit sjølvsagt medlem av komiteen. Underskrive, Anders Rinde, tilbyr seg 
også å delta i komiteen. Vi vil foreslå at eit medlem i soknerådet blir tredje person i komiteen. 
 
Anders skriv blant anna « samt å greie ut finansiering» 

Etter å ha drøfta dette med fleire, blant anna i AU og kyrkjeverje. Legg soknerådsleiar fram framlegg 

til ei utvida nemnd, der kasserar i soknerådet og kyrkjeverje/ fellesrådet vert tekne med frå starten 

av arbeidet. Det er svært viktig at dette arbeidet vert forankra i den rådande økonomien. Så kan 

heller nemnda drøfte seg i mellom om alle treng å vere til stades kvar gong det er møte. 
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Nemnd for arbeid med orgelet i Gimmestad kyrkje: 

Funksjon Oppgåver Namn 

Kantor Person som kan orgel Dorothee Raschwitz 

Tidlegare kantor Person som kan orgel Anders Rinde 

Lokal Lokal person frå Gimmestad som  ynskjer å 
arbeide med dette. Evt. dugnadsinnsats. 

Marit Rygg 

Kasserar i 
soknerådet 

Finansiering blir svært viktig her. 
Soknerådet kan/skal gje støtte til arbeidet 

Arne Høyland ut oktober. 
              ? 

Kyrkjeverje/fellesråd Kyrkjeverje/fellesrådet må vere med, fordi 
det må løyvast pengar til dette arbeidet.  
Kyrkjeverje er koordinator og kallar inn til 
møte. 

Audun Mundal 

 

Vedtak: Soknerådet har einstemmig vedteke framlegget til nemnd for arbeidet med orgelet i 

Gimmestad kyrkje. 

 

ORIENTERINGSSAKER 

Sak  16/23 Ymse orienteringar 

1. Gudsteneste med soknemøte 

Søndag 5. mars var det gudsteneste med kyrkjekaffi og etterfølgjande soknemøte. Kyrkjekaffien 

fungerte veldig fint med to bord i Barnekroken. Gjengen som skulle lage mat og organisere møtte 

fram og kyrkjekaffien vart flott gjennomført. Takk skal de ha! 

Soknemøtet vart gjennomført med 29 deltakarar. 

• Kort presentasjon av Årsrapporten ved soknerådsleiar 

• Statestikk ved Vidar Bjotveit 

• Arne Høyland la fram rekneskapen. 

• Det var høve til å kome med spørsmål og tilbakemeldingar. 

Sagt på møtet: 

• Følgje opp døypte - trusopplæring er viktig. Kristent ungdomsarbeid er stor utfordring - kva 

gjer vi? 

• Kort orientering om soknerådsval i september og nominasjon til valet. 

• Arbeider med ny kyrkjelydstur, 21. mai, til Astrup sitt rike i Jølster. Buss /bil. 

• Så langt råd er legge generasjonsgudstenestene til søndagar der Møtepunkt B ikkje har 

møte. 

• Kjell Nordstokke dr.theol og professor i diakoni kjem på besøk seinare i år. 

 

2. Stolar og varme i Vereide kyrkje 

• Kyrkjeverje har tinga 50-60 svarte klappstolar til Vereide kyrkje. Dei skal kome i v.10. 

• Etter at benkane i Barnekroken i Vereide kyrkje vart tekne bort vart samstundes                        

« varmeapparata» som var under benkane borte. Dette har ført til at det har vorte kaldare i 

Vereide kyrkje.            
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Laurdag 4. mars hadde Vereide kyrkjekor fellesøving med kor frå Bremanger frå kl.11.00 -

17.30. Det var berre 17 grader i kyrkja. For svært mange vart dette ein svært «kald 

fornøyelse». Likeeins hadde vi gudsteneste og soknemøte 5. mars, også denne dagen var det 

rimeleg kaldt i kyrkja. 

Olav Bjørn Tystad arbeider no med å finne ut om vi kan få ei ekstra varmekjelde i dette 

området av kyrkja. 

 

3. Soknerådsval 

Nominasjonskomiteen tenkjer å ha ferdig vallista til søndag 26.mars. Den skal underskrivast av 10 

personar. Her er det greitt å bruke så mange som mogleg av soknerådet pluss nokre fleire. De vert 

hermed oppfordra til å møte på fastegudstenesta i Sandane kyrkje denne dagen og skrive under og 

evt. omprioritere lista. Eit kort møte etter gudstenesta.                                                                                  

4. Skjærstorsdag i Gimmestad kyrkje 

Soknerådet har under handsaming av gudstenestelista vedteke at vi skal ha gudsteneste som startar 

med eit påskemåltid kl.19.00. Der vi dekkar langbord i midtgangen. Vi må planlegge for mellom 50 - 

80 personar. 

No er det på tide å planlegge den. Vi tenkjer brød og pålegg. Kniv, teskei, tallerken og beger – 

eingongsvare. 

Vidar sjekkar stolar og bord. Klappstolane frå Vereide kyrkje er aktuelle.  

I kunngjeringane i gudstenestene framover no vert folk oppmoda til å melde seg på for å ordne til 

eller kome med mat, så set vi opp lister.  

5. Inkluderande kyrkjeliv  

Jostein Bildøy har vore på besøk i Gloppen, han har ei prosjektstilling i Bjørgvin bispedømme for å 

arbeide med inkluderande kyrkjeliv. 

6. Besøk av Mari prost 

Onsdag 15.mars var Mari prost i Gloppen for møte med staben på dagtid og sokneråda i Gloppen 

kommune på kveldstid.   

Samlinga starta kl.17.00  med kvardagsgudsteneste i Sandane kyrkje. 

Sosial samling med mat. 

Etter matøkta var det fordrag om relasjonsbygging og feministisk teologi av Mari prost. Samtale med 

sokneråda om aktuelle tema. 

 

Neste ordinære soknerådsmøte er 19.4.23. 

Frist for innsending av saker til dette møtet er: 10.4.23 

 

Berit Aasebø Hauge 

Referat 


